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J E G Y Z  K Ö N Y V 
 
 
Készült: Kalocsa Város Önkormányzata Képvisel -testületének 2025. április 11-én 9:00 órakor 

kezd  nyílt ülésér l 
 
Ülés helye: Városháza Díszterme 
 
Jelen vannak: Dr. Bagó Zoltán Dr. Vincze András 
  Kákonyi István Turi Tibor 

Schmidt Rajmund Dr. Magóné Tóth Gyöngyi 
  Bolvári Ferdinánd Király Róbert 
  Simon Zoltán  Illés Krisztina 
  Borbola Péter  Pécsi Vivien 
 

Képvisel : 12 f  
 
Tanácskozási joggal jelenlév k: 
  Dr. Kiss Csaba jegyz  
  Dr. Látó Anita aljegyz  
 
 Önkormányzati Hivatal részér l: 
  Molnár Gábor Pénzügyi Osztályvezet  
  Boromisza Viktor Városüzemeltetési és Fejlesztési Osztályvezet  
 
Meghívott vendégek: 

Szabóné Juhász Ildikó Kalocsa Város Óvodája és Bölcs déje intézményvezet  
Miklós Balázs önkormányzati tanácsadó 

 
Jegyz könyvvezet : Kákonyi Júlia 
 
 __________________________________________________________________________________ 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Sok szeretettel és tisztelettel köszöntök minden kedves megjelentet Kalocsa Város 
Önkormányzatának következ  aktuális testületi ülésén. Megállapítom, hogy ha mindenki 
bekapcsolta a gépét, akkor határozatképesek vagyunk. Két darab jegyz könyv-hitelesít  
megválasztásához kérek majd külön-külön szavazást. Borbola Pétert és Turi Tibort kérem föl 
jegyz könyv-hitelesít nek. A bólogatásból látom, hogy vállalják. Akkor el ször Borbola 
Péternek kérek egy szavazást. 
 
A képvisel -testület a polgármester Borbola Péter jegyz könyv-hitelesít re tett javaslatát 12 
igen szavazattal elfogadja. 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Turi Tiborra kérek szépen egy szavazást. 
 
A képvisel -testület a polgármester Turi Tibor jegyz könyv-hitelesít re tett javaslatát 12 igen 
szavazattal elfogadja. 
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Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
A javasolt napirendek a kiküldést l egy icipicit eltér  lenne. 
 
N A P I R E N D : 
 

1. Szervezeti és M ködési Szabályzat módosítása 
El adó: Dr. Bagó Zoltán polgármester 

 
2. Szociális rendelet módosítása 

El adó: Dr. Bagó Zoltán polgármester 
 

3. Kalocsa Város Óvodája és Bölcs déje alapító okirat módosítása 
El adó: Dr. Bagó Zoltán polgármester 

 
4. Kék Madár Alapítvány a Beteg Gyerekekért alapítvány támogatása 

El adó: Dr. Bagó Zoltán polgármester 
 

5. Pet fi Sándor utca (Kígyó u. – Kossuth L. u. közötti szakasz) forgalmi rendjének 
megváltoztatása 
El adó: Dr. Bagó Zoltán polgármester 

 
6. Lakás átmin sítése 

El adó: Dr. Bagó Zoltán polgármester 
 

7. Pályázat kiírása Kalocsa város területén a települési folyékony hulladék 
összegy jtésére, elszállítására és ártalommentes elhelyezésére. 
El adó: Dr. Bagó Zoltán polgármester 

 
8. Ingatlanok kijelölése értékesítésre (zárt ülés keretében) 

El adó: Dr. Bagó Zoltán polgármester 
 

9. Kábítószerügyi Egyeztet  Fórum elnökének választása (zárt ülés keretében) 
El adó: Dr. Bagó Zoltán polgármester 

 
10. Ügyvezet i bérek változása (zárt ülés keretében) 

El adó: Dr. Bagó Zoltán polgármester 
 

11. Egyebek 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Kérdezem a Tisztelt Képvisel -testületet, hogy van-e más javaslat? Amennyiben nincs, akkor 
arról  kérek  el ször  külön  egy  szavazást,  hogy  az  ingatlan  kijelölések  esetén  zárt  ülésen.  
Vagyonról való kérdés, úgyhogy ezért javaslom. Szavazás következik. 
 
A képvisel -testület 12 igen szavazattal elfogadja, hogy az Ingatlanok kijelölése értékesítésre 
napirendet zárt ülés keretében tárgyalja. 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Magáról a napirendi el terjesztésr l összességében kérek szépen egy szavazást. 
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A képvisel -testület 12 igen szavazattal elfogadja a napirendet. 
 __________________________________________________________________________________ 
 

1. Szervezeti és M ködési Szabályzat módosítása 
El adó: Dr. Bagó Zoltán polgármester 

 
(Az el terjesztés írásban mellékelve.) 

 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Mint ahogy az a bizottsági üléseken is elhangzott, a kormányhivatal jelzéssel élt, amely 
megküldésre került mindenki részére. Ezért módosítanánk az SZMSZ-t úgy, hogy továbbra is 
lehet ség lesz egy f  f állású és egy társadalmi megbízatású alpolgármesternek a választására. 
Így a jelenlegi helyzethez igazítanánk az SZMSZ-t azzal, hogy fönnmarad a f állású 
alpolgármester-választás lehet sége is. A törvény szerint saját tagjai közül egy alpolgármestert 
kell választani, vagy f állásút vagy társadalmi megbízatásút. A lényeg, hogy a testület saját 
tagjai közül legalább egyet válasszon. Kérdezem a Tisztelt Képvisel ket, van-e kérdés vagy 
észrevétel ezzel kapcsolatosan? Amennyiben nincs, van, bocsánat. Simon Zoltán képvisel  úr. 
 
Simon Zoltán képvisel : 
Köszönöm a szót Polgármester Úr. Kérdésem lenne. Azt szeretném kérdezni, mert itt nem 
mindegy a f állású és a társadalmi alpolgármesternek a hatásköre, a tevékenységi köre. Ez 
nyilván nem változik, tehát a f állású alpolgármester az, aki teljes jogkörrel helyettesíti a 
polgármestert, a társadalmi alpolgármester nem. Tehát ez itt nem változik, csak csupán eleget 
akarunk tenni a kormányhivatal kérésének, mely szerint a képvisel -testületb l egy 
alpolgármester választása történik? 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Megadom el ször a szót Jegyz  Úrnak. 
 
Dr. Kiss Csaba jegyz : 
A korábbi nem változik, mert korábban már úgy döntött a testület, amikor volt az SZMSZ-nek 
a felülvizsgálata, hogy a társadalmi alpolgármester teljes jogkörrel helyettesíti a polgármestert. 
Az SZMSZ ezt így tartalmazza, továbbra is teljes jogkör  helyettes a társadalmi alpolgármester.  
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
A kérdésednek a második fele igen, nem változik. Gyakorlatilag, hogyha nagyon le akarom 
egyszer síteni, akkor csak munkajogviszony és fizetésbeli különbség van, más különbség 
nincs. 
 
Simon Zoltán képvisel : 
Hatáskörben? 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Semmi. 
 
Dr. Kiss Csaba jegyz : 
Polgármester irányításával látja el a feladatát, így van a törvényben. 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Ez viszont már nem az SZMSZ, hanem a törvény erejénél fogva. Köszönöm. Borbola Péter. 
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Borbola Péter képvisel : 
Köszönöm a szót Polgármester Úr. A Pénzügyi Bizottság tárgyalta ezt a napirendi pontot, és 6 
igennel elfogadásra javasolja. Köszönöm szépen. 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Köszönöm. Turi Tibor. 
 
Turi Tibor képvisel : 
Köszönöm a szót Polgármester Úr. Az Önkormányzati és Ügyrendi Bizottság szintén tárgyalta, 
és 4 igennel elfogadása javasolja. 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Köszönöm szépen. Van-e további kérdés vagy észrevétel? Amennyiben nincs, akkor egy 
határozatot és egy rendeletet, mivel rendelet van, egy min sített többség  szavazást kell 
lebonyolítanunk. El ször a határozatot teszem föl szavazni, ami arról szól, hogy egyetértünk a 
kormányhivatalnak a jelzésével. Szavazás következik. 
 
A képvisel -testület 12 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza: 
 
Kalocsa Város Önkormányzata 53/2025 számú határozat 
Szervezeti és M ködési Szabályzat módosítása 
 

Határozat 
 
Kalocsa Város Önkormányzatának Képvisel -testülete  
 

elfogadja 
 
a Bács-Kiskun Megyei Kormányhivatal BK/TH/2122-2/2025 szám alatt tett javaslata és az 
SZMSZ közötti összhangot úgy kívánja megteremteni, hogy módosítja az SZMSZ-t. 
 

Értesülnek: a képvisel -testület bizottságai 
 Önkormányzati Hivatal Jegyz i Osztály 

És általuk az érintettek.  
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Most pedig egy szavazás magáról a rendeletr l, hogy akkor az új szövegrész lép hatályba a 
rendeletünkben. Szavazás következik. 
 
A képvisel -testület 12 igen szavazattal az alábbi rendeletet alkotja: 
 
Kalocsa Város Önkormányzata Képvisel -testületének 9/2025. (IV.11.) önkormányzati 

rendelete 
 

a Képvisel -testület és Szervei Szervezeti és M ködési Szabályairól szóló 11/2013. 
(VII.26.) helyi rendelet módosításáról 

 
(A rendelet a jegyz könyv 1. számú melléklete.) 
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Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Az SZMSZ módosítása egyébként a következ  testületi ülésen tovább folytatódik, hiszen a 
kormányhivatal a hivatali eljárási részekre is tett javaslatot. Az egy lényegesen vaskosabb 
normaszöveg-módosítást igényl  el terjesztés, majd a következ  testületi ülésre jön be, majd 
amikor a Jegyz  Úr kész lesz vele. 
 __________________________________________________________________________________ 
 

2. Szociális rendelet módosítása 
El adó: Dr. Bagó Zoltán polgármester 

 
(Az el terjesztés írásban mellékelve.) 

 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Korábban már hosszasan vitáztunk err l. Továbbra is az az álláspontom, hogy a szociális 
támogatást rászorultsági alaphoz kell kötni, egyéb esetben ugyanis nem felel meg a szociális 
törvény alapelvének a mostani rendeletünk. Kérdezem a Tisztelt Képvisel -testületet, hogy 
kérdés vagy észrevétel van-e ezzel kapcsolatosan? Dr. Magóné Tóth Gyöngyi. 
 
Dr. Magóné Tóth Gyöngyi képvisel : 
A Szociális Bizottság tárgyalta ezt a kérdést, és a 4 f l 3 igen, 1 tartózkodással elfogadásra 
javasolja. 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Köszönöm szépen. Bolvári Ferdinánd. 
 
Bolvári Ferdinánd képvisel : 
Köszönöm a szót Polgármester Úr. Én még kérdezni szeretnék. Ezt a legutóbbi normál testületi 
ülésen tárgyalta a testület, akkor nem ment át. Polgármester Úr, ha jól tudom, most változtatás 
nélkül hozta vissza. 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Igen. 
 
Bolvári Ferdinánd képvisel : 
Meg szeretném kérdezni, hogy amennyiben ma se menne át, akkor ezt folyamatosan addig 
hozza-e be, vagy akkor a költségvetésünket kellene módosítani? Mert a jelenlegi hatályban lév  
rendelet alapján most húsvétkor már kellene osztani pénzt. 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Hát nem feltétlen kellene, adható a költségvetési el rehaladás szerint. Ha nem megy át, akkor 
újra tervezés van nyilván. Els  sorban én úgy érzékelem, hogy nem szakmai, hanem politikai 
egyeztetést igényel. A szakmai része az letervezett, az tiszta. Turi Tibor képvisel  úr. 
 
Turi Tibor képvisel : 
Köszönöm a szót Polgármester Úr. Az Önkormányzati és Ügyrendi Bizottság tárgyalta, és 3 
igen, 1 nemmel javasolja elfogadásra. 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Köszönöm. Borbola Péter. 
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Borbola Péter képvisel : 
Köszönöm a szót Polgármester Úr. A Pénzügyi Bizottság is tárgyalta ezt az el terjesztést, és 5 
igen, 1 tartózkodás mellett elfogadásra javasolja. Köszönöm szépen. 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Köszönöm. Simon Zoltán. 
 
Simon Zoltán képvisel : 
Köszönöm a szót Polgármester Úr. Nekem a véleményem változatlan, én nem értek egyet ezzel 
az el terjesztéssel. Aggályaim ugyanazok, mint az elmúlt testületi ülésen. El ször is én nagyon 
furcsának tartom, hogy ugyanazt az anyagot gyakorlatilag változtatás nélkül ismét behozza a 
Polgármester Úr, amikor már els  körben ez nem ment át. Ez véleményem szerint nem véletlen, 
hogy nem ment át, itt a nyugdíjasokkal szemben egy érdemtelen hozzáállást látok, hiszen ne 
felejtsük el, és sajnos meg kell, hogy ismételjem, az elmúlt évben 39 millió Forint, ebben az 
évben 20 millió Forint kerül erre a célra elkülönítésre. Magyarul azt jelenti, hogy durván felére 
csökken az a pénz, amivel a nyugdíjasoknak egy gesztust teszünk. És én aláhúznám, hogy itt 
nem els sorban a pénzr l van szó, hanem egy tiszteletr l, egy megbecsülésr l, egy gesztusról, 
amit a város önkormányzata eddig már Isten tudja, talán 20 éve folyamatosan megtesz, és ebben 
az évben ez csökken. A másik aggályom, hogy itt most részletesen ki van fejtve, vagy hát ki 
volt fejtve az el ben is, hogy milyen értékhatárokat állapít meg az önkormányzat a 
nyugdíjakat illet en, hogy hány százalék a minimálnyugdíj, átlagnyugdíj hány százalékát elér  
nyugdíjas mennyit kapna ebb l a támogatásból. Igen, lenne, aki esetleg 20 ezret kap, de a 
nagyon nagy többség nem kap semmit. És ezt húznám alá, hogy azt, hogy nem kap semmit, azt 
én nem tudom elfogadni. A nyugdíjasoknak ne legyen az hátrány, ha valaki többet dolgozott, 
magasabb a nyugdíja, akkor t nem tekintjük ugyanolyan nyugdíjasnak, mint a másikat, 
megkülönböztetjük ket és különbséget teszünk a nyugdíjasok között. Én ezt nem tudom 
támogatni, mert én úgy érzem, hogy ez igazságtalanság, és még egyszer aláhúzom, ez nem a 
pénzr l szól els sorban, hanem minden kalocsai nyugdíjas felé szóló gesztusról, tiszteletr l. 
A másik része az anyagnak a lakhatási támogatás, itt én úgy érzem, hogy van egy cs rés-
csavarás, hogy most ezt vesszük figyelembe, azt vesszük figyelembe, de a lényeg, hogy ismét 
csak összegcsökkenésr l van szó. 2024-ben 3.750.000 Forint, 2025-ben pedig 2.830.000 Forint 
az az összeg. Tehát egy lényeges csökkenést látunk. Én ezt sem tudom megérteni és támogatni, 
mert itt is egy tendenciózus spórolás folyik. Ne a szociális rovatokon spóroljunk, ne a 
nyugdíjasokon spóroljunk. És szeretném mondani a Tisztelt Nyugdíjasoknak, hogy ne várják 
most húsvét el tt az 5000 Forintot, mert nem fog megérkezni az 5000 Forint az önkormányzat, 
pontosabban a városvezetés döntése alapján. És azt is teljesen irreálisnak tartom, ahogy a 
városvezetés elgondolja azt, hogy majd a nyugdíjasok jönnek be a nyugdíjasszelvényükkel, itt 
sorban állnak a folyosón, és mindegyik közli, hogy neki mennyi a nyugdíja, és jogosult, nem 
jogosult. Én el re mondom Polgármester Úr, nem fog bejönni nagyon sok nyugdíjas, az is, aki 
jogosult lenne, mert ez egy emberi hozzáállás. Lehet, hogy szégyelli, lehet, hogy  ezt 
megalázónak tartja, hogy jöjjön be kérelmezni, hogy kapjon párezer Forintot vagy nem. Én ezt 
az el terjesztést ismét nem fogom tudni támogatni. Köszönöm szépen. 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Köszönöm. Bolvári Ferdinándnak adom meg a szót. 
 
Bolvári Ferdinánd képvisel : 
Köszönöm a szót Polgármester Úr. El szeretném mondani, hogy a legutóbbi testületi ülés után 
a választókörzetemb l fölhívott egy nyugdíjas hölgy, és azt mondta, hogy jónak tartja, hogy 
szociális alapra helyezzük.  úgy gondolta, az  nyugdíja viszonylag rendben van, nem éri el 
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azt a határt, amire már azt lehet mondani, hogy kielégít , de megalázónak tartotta, és azt 
mondta, hogy , hogyha marad ez a rendelet, akkor azt fogja kérni az önkormányzattól, hogy 
adják oda másnak, ha van egy ilyen lehet ség, vagy  odaadja. Úgyhogy azt gondolom, hogy 
megoszlik a társadalom ebben a helyzetben, és sajnos tudomásul kell venni azt, hogy volt, 
amikor jobb helyzetben volt az önkormányzat, meg az ország is, meg a világ is, most eljött az 
a pillanat, amikor valamilyen szint  változtatást kell eszközölni. Úgyhogy én ennek a hölgynek 
meg szeretném ezúton is köszönni, hogy nem csak negatív vélemények jönnek, érnek el a 
képvisel khöz, hanem ilyen is, amely biztat arra, hogy igenis merjünk változtatni. Köszönöm. 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Köszönöm szépen. Turi Tibor képvisel  úr. 
 
Turi Tibor képvisel : 
Köszönöm  a  szót  Polgármester  Úr.  Én  nem  kívánok  sokat  beszélni  ez  ügyben,  egyszer  már  
kifejtettük a véleményünket. Én úgy gondolom, hogy tán a jogszabályi követelményeket is azért 
figyelembe kell venni, tehát ha a kormányhivatal kifogással él, hogy a 65 év az nem elegend  
indok ahhoz, hogy szociálisan rászorult legyen valaki, én tiszteletben tartom. A törvény alapján 
gondolom, hogy ezt meg kellene szavaznunk. Köszönöm. 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Köszönöm szépen. Van-e más kérdés vagy észrevétel az el terjesztéssel kapcsolatosan? 
Amennyiben nincs, akkor a vitát zárom. Annyit szeretnék még elmondani, hogy igen, 
csatlakozok Turi képvisel  úrhoz, a képvisel i eskü az úgy szól, hogy Magyarország törvényét 
betartom és betartatom. Ennek az el terjesztésnek a legfontosabb logikája az az, hogy 
pillanatnyilag a szociális rendeletünk nem felel meg a szociális törvény alapelveinek, innent l 
fogva ezt a jogi problémát fel kell oldanunk. Az már csak egy másodlagos dolog, hogy én sem 
tartom jónak, hogy amikor 242.000 Forint az átlagnyugdíj, és tudjuk, hogy a kalocsai 
nyugdíjasoknak a többsége ez alatt van, akkor az azt jelenti, hogy az 500-600 ezer forintos 
nyugdíjakat kapóknak, azoknak semmi értelme egyébként szociális rászorultsági alapon pénzt 
adni, viszont az átlagnyugdíj alatti kalocsaiaknak szerintem ennél többet kell adni, mint 
amennyit  most  kapnak  a  várostól.  Úgyhogy  ennek  logikája  mentén  teszem  föl  szavazásra  a  
szociális rendeletünknek a módosítását. Kérdezem, hogy ki az, aki támogatja az el terjesztést? 
 
 
A képvisel -testület 8 igen szavazattal és 4 tartózkodással az alábbi rendeletet alkotja: 
 
Kalocsa Város Önkormányzata Képvisel -testületének 10/2025. (IV.11.) önkormányzati 

rendelete 
 

az egyes szociális ellátásokról szóló 4/2015 (II.27) önkormányzati rendelet módosításáról 
 
 

(A rendelet a jegyz könyv 2. számú melléklete.) 
 

 __________________________________________________________________________________ 
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3. Kalocsa Város Óvodája és Bölcs déje alapító okirat módosítása 
El adó: Dr. Bagó Zoltán polgármester 

 
(Az el terjesztés írásban mellékelve.) 

 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Tisztelettel köszöntöm a vezet  óvón t, intézményvezet t,  kezdeményezte, hogy a kötelez  
vélemények beszerzésre kerüljenek. Ez meg is történt, köszönjük szépen az együttm ködést. 
Kérdezem a Tisztelt Képvisel -testületet, hogy kérdés vagy észrevétel van-e ezzel 
kapcsolatosan? Turi Tibor. 
 
Turi Tibor képvisel : 
Köszönöm a szót Polgármester Úr. Az Önkormányzati és Ügyrendi Bizottság tárgyalta, 
elfogadása javasolja. Egy egyszer  kis technikai dologról van szó, a létszámnövekedést, amit 
be kell nyújtania az adott intézménynek az önkormányzathoz, ezt kell jóváhagynunk, err l szól 
a történet. Köszönöm. 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Így van, köszönöm szépen. Dr. Magóné Tóth Gyöngyi. 
 
Dr. Magóné Tóth Gyöngyi képvisel : 
Szociális Bizottság is tárgyalta, és egyhangúlag elfogadásra javasolja. 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Köszönöm szépen. Simon Zoltán képvisel  úr. 
 
Simon Zoltán képvisel : 
Köszönöm a szót Polgármester Úr. A Kulturális és Oktatási Bizottság tárgyalta, és egyhangúlag 
elfogadásra javasolja. 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Köszönjük szépen. Van-e más kérdés vagy észrevétel az anyaggal kapcsolatosan? Amennyiben 
nincs, tudunk szavazni. Szavazás következik, ki az, aki támogatja az el terjesztést? 
 
A képvisel -testület 12 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza: 
 
Kalocsa Város Önkormányzata 54/2025 számú határozat 
Kalocsa Város Óvodája és Bölcs déje alapító okirat módosítása 
 

Határozat 
 
A Képvisel -testület dönt a Kalocsa Város Óvodája és Bölcs déje intézmény alapító okiratának 
módosításáról az alábbiak szerint: 
 
Okiratszám: KVOB-M-1-2025 
 

Módosító okirat 
 
A Kalocsa Város Óvodája és Bölcs déje a Kalocsa Város Önkormányzata által 2023. december 
14. napján kiadott KVOB-A-2-2023. számú alapító okiratát az államháztartásról szóló 2011. 
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évi CXCV.tv. 8/A és nemzeti köznevelésr l szóló 2011. évi CXC törvény 21.§ (2) és (3) 
bekezdése alapján – az 54/2025. számú Kalocsa Város Önkormányzatának képvisel -
testületének határozatára figyelemmel – a következ k szerint módosítom: 
 

1.)  
 

1. Az alapító okirat 6.3 pontjába foglalt táblázat 3. sora helyébe a következ  
rendelkezés lép: 

 
3. Kalocsa  Város  Óvodája  és  Bölcs déje  Bem  

Apó utcai tagóvódája 
óvodai nevelés 75 f  

 
2. Az alapító okirat 6.3. pontjába foglalt táblázat 4. sora helyébe a következ  

rendelkezés lép: 
 

4. Kalocsa Város Óvodája és Bölcs déje Zrínyi 
utcai Bölcs de 

óvodai nevelés 
és bölcs dei 
ellátás 

48 f  

 
A jelen módosító okiratot 2025. augusztus 1. napjától kell alkalmazni. 
 
Kelt: Kalocsa, „id bélyegz  szerint” 
 
 

2.) Felkéri a Jegyz i Osztályt a szükséges módosítások átvezetésére. 
 
 

Értesülnek: a képvisel -testület bizottságai 
 Önkormányzati Hivatal Jegyz i Osztály 

És általuk az érintettek.  
 
 __________________________________________________________________________________ 
 

4. Kék Madár Alapítvány a Beteg Gyerekekért alapítvány támogatása 
El adó: Dr. Bagó Zoltán polgármester 

 
(Az el terjesztés írásban mellékelve.) 

 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Az el terjesztés kiküldésre került, a bizottságok áttárgyalták. Kérdezem, hogy van-e ezzel 
kapcsolatosan kérdés vagy észrevétel? Király Róbert képvisel  úr. 
 
Király Róbert képvisel : 
Köszönöm a szót Polgármester Úr. A Gazdasági és Fejlesztési Bizottság tárgyalta, lévén ez 
költségvetési tételként be lett tervezve, így financiális gondot nem jelent. Tudjuk, hogy a Kék 
Madár Alapítvány mit tesz a városért, úgyhogy 5 igennel támogatta is a bizottság ezt az 
el terjesztést. Köszönöm. 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Köszönöm szépen. Borbola Péter. 



10 
 

 
Borbola Péter képvisel : 
Köszönöm a szót Polgármester Úr. A Pénzügyi Bizottság is tárgyalta ezt a napirendi pontot, és 
6 igennel egyhangúlag elfogadásra javasolja. Köszönöm szépen. 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Köszönöm szépen. Van-e más kérdés vagy észrevétel? Simon Zoltán képvisel  úr. 
 
Simon Zoltán képvisel : 
Köszönöm a szót Polgármester Úr. A Kulturális és Oktatási Bizottság tárgyalta, és egyhangúlag 
támogatja a javaslatot. 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Köszönöm szépen. További kérdés, észrevétel van-e? Amennyiben nincs, akkor tudunk 
szavazni, ki az, aki támogatja az el terjesztést? 
 
 
A képvisel -testület 12 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza: 
 
Kalocsa Város Önkormányzata 55/2025 számú határozat 
Kék Madár Alapítvány a Beteg Gyerekekért alapítvány támogatása 
 

Határozat 
 
Kalocsa Város Önkormányzatának Képvisel -testülete  
 

1.) hozzájárul ahhoz, hogy az önkormányzat és intézményei 2025. évi költségvetésér l és 
a költségvetés végrehajtásának szabályairól szóló 6/2025. (II.27.) önkormányzati 
rendelet 1. melléklet 10. táblázat 4. sorában szerepl  költségvetési jogcím 
(Alapítványok támogatása és egyéb kiadásai) terhére támogatást nyújt a 2025. évi Kék 
Madár Fesztivál megrendezéséhez a „Kék Madár Alapítvány a Beteg Gyermekek” 
részére, 3.000.000.- Ft összegben, 

 
2.) felhatalmazza a polgármestert az ezzel kapcsolatos támogatási szerz dés aláírására. 

 
Határid : azonnal 
Felel s: polgármester 

 
 

Értesülnek: a képvisel -testület bizottságai 
 Önkormányzati Hivatal Jegyz i Osztály 

És általuk az érintettek.  
 
 

 __________________________________________________________________________________ 
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5. Pet fi Sándor utca (Kígyó u. – Kossuth L. u. közötti szakasz) forgalmi rendjének 
megváltoztatása 
El adó: Dr. Bagó Zoltán polgármester 

 
(Az el terjesztés írásban mellékelve.) 

 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
A módosított el terjesztést mindenki megkapta, amit egyébként a tegnapi nap folyamán már 
volt olyan bizottság, ami tárgyalta, a mai napon is volt olyan bizottság, ami tárgyalta. 
Folyamatosan a házbizottsági ülés óta jöttek a képvisel i kiegészít , módosító javaslatok, ezért 
volt szükség arra, hogy technikailag még az utolsó pillanatig is módosítsuk a szöveget. 
Tulajdonképpen nincs változás az el terjesztés tartalmi részében, viszont a szakhatósági 
megfeleltethet ség miatt az összes javaslatot szét kellett szednünk a módosított határozati 
javaslat szerinti 9 pontba, hogy szabályszer ek legyünk. Illetve szóba került olyan 
részletkérdés,  amit  egyébként  már  els  körben,  ahogy  egyeztettek  a  képvisel k,  és  azt  a  
lehet séget egy kés bbi id pontban szeretnénk visszahozni a testület elé, mert szintén 
megoldandó  feladatról  van  szó,  de  egyel re  még  nem  tartanak  ott  a  tárgyalások,  hogy  err l  
határozatot tudjunk hozni. Van-e az el terjesztéssel kapcsolatosan kérdés vagy észrevétel? 
Bolvári Ferdinánd. 
 
Bolvári Ferdinánd képvisel : 
Köszönöm a szót Polgármester Úr. Kérdést szeretnék föltenni. Az els t Kákonyi István 
képvisel társamnak, egyházügyi tanácsnoknak. Meg szeretném t le kérdezni, hogy az elkerül  
út problematikája az önkormányzat, és mondanám, inkább az érsekség hatáskörébe tartozik 

képp. Szeretném kérdezni, hogy folytatnak, ugye tudjuk tárgyalásokat az érsekséggel, hogy 
milyen  a  hozzáállás,  van-e  remény arra,  hogy megoldódik  rövid-,  közép-  és  hosszú  távon is  
esetleg ez a probléma? Majd itt a hosszú távnál a Polgármester Úrhoz szeretnék egy kérdést a 
válasz után intézni. Tehát az lenne a kérdésem, hogy az elmúlt önkormányzati ciklusokban azért 
viszonylag merev volt az egyház és az önkormányzat közötti kapcsolat, azzal, hogy Ön, mint 
egyházügyi tanácsnok, Önnek ez az egyik feladata, közelednek-e az álláspontok, milyen a 
viszony az önkormányzat és az érsekség között? 
 
Kákonyi István képvisel : 
Köszönöm, a kérdésre a válaszom igen, javul a viszony. Én magam is már több alkalommal 
voltam a f egyházmegyével egyeztetni, Polgármester Úrral is voltunk már legalább két 
alkalommal személyesen egy elég hosszadalmas egyeztetésen. Én azt gondolom, hogy minél 
el rébb járunk ezen ügyekben az id  folyamán, és minél többet tárgyalunk róla, egyre közelebb 
kerülnek az álláspontok, és jó úton haladunk ahhoz, afelé, hogy ebb l hamarosan tényleg olyan 
megállapodás szülessen, ami mind a f egyházmegyének, mind pedig a városnak is megfelel  
lehet. Tehát azt gondolom, hogy jó úton haladunk, és tényleg ezekb l hamarosan nyilván 

általuk is, az  jogászaik által és természetesen általunk is, a m szaki osztály és mindenféle 
jogi dolgok után történ  egyeztetés után ezek el  lesznek terjesztve, és ezekr l tárgyalni fog a 
testület is. De a válaszom az röviden, hogy jó úton haladunk. 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Köszönöm szépen. Simon Zoltánnak adom meg a szót, és akkor utána (Bolvári Ferdinánd). 
 
Simon Zoltán képvisel : 
Köszönöm a szót Polgármester Úr. Kérdésem lenne. Nagyon sok jelent s módosítást látunk az 
anyagban, azt szeretném kérdezni, hogy ezeket a módosítási javaslatokat megel zte-e 
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valamilyen tanulmány, valamilyen el zetes vizsgálat, közlekedési mérnökök által letett valami 
elképzelés, hogy ez közlekedésbiztonsági és forgalomtechnikai szempontból megfelel -e? Ez 
lenne a kérdésem lényege, hogy megel zte-e ezeket a javaslatokat valamilyen vizsgálat és 
tájékozódás? 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Igen, a válaszom igen, megel zte. A forgalomszámlálási adatoknak az aktualizálása történt, és 
a forgalomszámlálási adatok az origó, az a kiindulópont. Számomra is meglep  volt 
szakmailag, hogy ezekb l a forgalomszámlálási adatokból milyen adekvát és korrekt 
következtetéseket lehet levonni. Ez is egy szakma, ennek a szakmának a rejtelmeibe még én 
személy szerint nem mélyedtem el teljesen, de egy nagyon érdekes világ, és nagyon érdekes azt 
látni, hogy egyébként a szakemberek hogyan tudják ezeket a forgalmi folyamatokat modellezni. 
És ennek a modellezésnek a végeredménye lett tulajdonképpen a mostani javaslat. Bolvári 
Ferdinánd képvisel  úr. 
 
Bolvári Ferdinánd képvisel : 
Köszönöm szót. Polgármester Úrhoz szeretnék egy kérdést intézni. Polgármester Úr 
szavajárását idézném, amikor azt mondta, hogy amikor a Sétáló utcát kialakították, az a város 
közlekedésének egy infarktus volt, a f tér lezárásával pedig stroke is bekövetkezett. Úgy 
tudom,  ezt  a  kett t  szokta  használni.  Én  akkor  most  ugyanez  mellett  a  nyelvezet  mellett  
maradnék, hogy tudjuk nagyon jól, hogy ezek, amikr l most beszélünk – de legalább beszélünk 
és ez örömteli –, ezek tüneti kezelések, ezek hosszú távon nem fogják megoldani Kalocsa város 
közlekedését. Én azt hiányolom, hogy mostanában nem esik szó arról a – tudjuk nagyon jól, 
hogy mostanában nem kell rá számítanunk, de egy hosszú távú megoldás – egy északi 
elkerül nek a megoldási javaslata. Tehát én azt gondolom, tudjuk, nincs pénz most erre, de ha 
maga a terv, az, ami már hatástanulmányokon esik át, és látjuk, hogy hosszúak ezek a 
folyamatok, nem kerül be egy fiókba, amit ha úgy változik a helyzet, ki lehet húzni és ezt el  
lehet venni, hanem akkor fogunk hozzá majd kezdeni tervezgetni, akkor azt gondolom, hogy 
lemaradunk. A kérdésem az, hogy erre vonatkozólag van-e bármi, folyik-e valamilyen munka, 
hogy az a bizonyos északi elkerül  hol fog húzódni, vagy hol húzódjon, mik lennének a legjobb 
megoldások? Vannak-e ilyen felmérések, amit Simon képvisel társam említett, hogy 
közlekedési mérnökök, urbanisztikusok dolgoznak-e ezen? Vagy ha nem, akkor van-e erre 
tervünk, hogy megbízzunk valakit ezzel, és magunk is tárgyalunk err l folyamatosan? 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Nem folyik ilyen munka, de mi is szeretnénk. Ennek a munkának az el készítéséhez 
szakembereket kell vásárolni, terveket kell készíteni és azokat meg kell venni. Ennek van egy 
költsége, az az idei költségvetésben nem szerepel. Egyel re egyetértek a mondandónak az els  
kétharmadával, megtörtént az infarktus, utána megtörtént az agyvérzés, és most elkezdtük a 
tüneti kezeléseket. A tüneti kezelések után, ha az orvosi példánál maradunk, akkor lehet, hogy 
katéterezni kéne azt az infarktusos szívet, ami azt jelenti, hogy a következ  lépcs kben 
szerintem els  körben a Sétáló utca vonatkozásában kell majd lépéseket tenni pro és kontra. 
Akarjuk, nem akarjuk, lehet, nem lehet, mennyibe kerül és a többi, és a többi. Amíg az el nem 

l, hogy melyik irányba indul el az önkormányzat, addig ezeket a kis lépéseket tegyük meg, 
hogy  legalább  a  véráramlás,  és  ez  egy  stílusos  példa  is,  hiszen  az  el terjesztés,  a  határozati  
javaslatok jelent s része az arról szól, hogy kanyarszögeket „lájtosítunk” el tulajdonképpen, 
hogy jobban le tudjon a forgalom áramlani a forgalomszámlálási adatoknak megfelel en. Ha 
ezeket a kis lépéseket elkezdjük és az áramlás megindul, és abból következtetéseket tudunk 
levonni, és abból újabb forgalomszámlálási adatokat tudunk generálni, és megnézzük, hogy hol 
lehet még belenyúlni úgy a rendszerbe. Beszélgettünk a Sóhajók hídjának a helyzetér l, hogy 
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ott hogyan kellene a forgalmat szabályozni, beszélgetünk arról, hogy a nem jut eszembe a két 
hátsó utcának a neve, a Sörház köz és a Bozsó, tehát ezeket mind nézegetjük, vizsgáljuk. 
Egyel re ez a konszenzus, amiben Simon képvisel  úr kérdésére válaszolva a rend rséggel is 
le van egyeztetve. Tehát egyel re ennyit tudtunk, de a munka halad. Ahogy Tanácsnok Úr is 
jelezte, folyamatos az egyeztetés, folyamatosan jönnek az ötletek. Fent van az asztalon 
egyébként az északi elkerül  út, hogy egyszer majd valamikor, de jó lenne, ha. Itt azért felhívom 
a figyelmet arra, hogy közlekedés-szakmailag az 50.000 lakos alatti településeken az elkerül  
út, mint olyan, a totális nagy elkerül  út indokolatlan és káros. A soltvadkerti elkerül  út 
kapcsán például a soltvadkertiek most kezdik el kapkodni a fejüket, hogy mit is veszítettek 
azzal, most már a hatodik vállalkozás zár be, nagyvállalkozás, arra való hivatkozással, hogy 
mióta megvan a szép új elkerül  út, azóta annyira elkerüli a forgalom azt a települést, hogy 
üzletileg  már  neki  nem  éri  meg.  Tehát  a  nagy  generális  elkerül  útról  nincs  szó,  itt  egy  
tehermentesít  északi elkerül  útról beszélgetünk, hogy az de jó lenne, de mivel ez is egy hát 
alsó hangon többszáz milliós mutatvány, de lehet, hogy veri a milliárdot, erre célpályázat kell. 
Célpályázatok a Képvisel  Úr által említett okokból is sem az egész világon, sem az Európai 
Unióban, sem Magyarországon pillanatnyilag nincsenek. Egyrészt forráshiány van, másrészt 
egy költségvetési ciklusnak a végén vagyunk, és az új költségvetési ciklus majd csak 2027-ben 
kezd dik az Unióban. Úgyhogy addig foglalkozunk azzal, amivel tudunk, és ezekkel az 
apróságokkal szeretnénk kezdeni. Király Róbert képvisel  úr. 
 
Király Róbert képvisel : 
Köszönöm a szót Polgármester Úr. Végül is a gondolatmenetemet szinte szóról szóra végig 
vette Ön, úgyhogy igazából sok mindent nem akarok hozzáf zni, meg nem akarom ismételni. 
De igen, röviden összefoglalva ez az el terjesztés végre arról szól, hogy három és fél év után 
már az új felel s városvezetés azért látja azt, hogy ha nem is végleges megoldás, de 
könnyítéseket és tüneti kezeléseket már lehet célzottan erre a területre eszközölni. Nagyon sokat 
dolgoztunk rajta, és én megköszönném a m szaki osztálynak, hogy tényleg a képvisel i 
javaslatokat, a sok ötletet, a sok változtatást ilyen gyorsan be is tudták építeni, le tudták ezt 
egyeztetni úgy, hogy így kész anyagként ide került elénk. Igen, van még ötlet, van még javaslat, 
én is úgy gondolom, hogy ezzel még nem d lhetünk hátra és nem vagyunk készen, hiszen 
ezeket az apróbb módosításokat én úgy gondolom, hogy be kellene építeni. És ahogy Bolvári 
képvisel társam is mondta, hát igen, a hosszú távú megoldás az erre az, hogy a nagy forgalmat 
valamilyen, ha nem is elkerül  út, hanem egy valamilyen olyan gy jt útra vinni, ami tényleg 
ezt az akut városi részt elkerüli, és gyorsabb kelet-nyugati mozgást tud a járm veknek 
biztosítani. Úgyhogy még egyszer köszönöm, és csak támogatni tudom az ilyen irányú 
változtatásokat, hogy tényleg jobb és közlekedhet bb legyen ez a városrész. Köszönöm. 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Azért ne ugorjunk át azon, hogy tehermentesít  útról beszélünk, és a tehermentesít  út 
vonatkozásában a Sétáló utcán kívül azért továbbra sincs levéve napirendr l, és én továbbra is 
szeretnék err l tárgyalásokat folytatni, hogy a Kossuth Lajos utcát és a Szent István utat 
valahogy összekössük, tehát ezen ne ugorjunk át. Ez még egy nyitott kérdés, ebben ez a 
legneuralgikusabb pont, de ebben tárgyalunk, tárgyalunk, tárgyalunk. Bolvári képvisel  úr. 
 
Bolvári Ferdinánd képvisel : 
El ször én is szeretném megköszönni Király Róberthez hasonlóan, hogy egyáltalán 
foglalkozott az önkormányzat azokkal a változtatási javaslatokkal, amelyeket mi a lakosok 
igényei szerint hozzátettünk, bizottsági üléseken, egyéb beszélgetéseken. Ezt nagyon 
köszönjük, és azt érzem, hogy elindult valami. Mondom ezt, mint a belvárosnak a képvisel je, 
aki nap mint nap szembesül a lakosságnak azokkal a panaszaival, azokkal az észrevételeivel, 
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amelyeket nekem, mint képvisel nek továbbítanom kell az önkormányzat felé. És egy id  után, 
ha nem történik semmi, akkor engem számon kérnek ezért. De ennek most örülök, hogy itt 
elindult valami. És megint csak, mint a belváros képvisel je szeretném kérni, hogy mint az, aki 
tényleg nap mint nap mozog ezen a területen, szeretném, ha bevonnának ezekbe a 
tárgyalásokba, már az egyházzal való tárgyalásokba. Mondhatom ezt úgy is, mint Kákonyi 
tanácsnok úron kívül azt hiszem a testületben a második, aki vallását gyakorló, és én pontosan 
a belvárosi egyházközségnek vagyok aktív tagja. Minden vasárnap a f székesegyházban misére 
járunk. És én úgy érzem, hogy az Érsek Úrral is nagyon jó a kapcsolatom az utóbbi id szakban, 
minden ellentétes híresztelésekkel kapcsolatban. Szerintem örülne neki, hogyha én is részt 
vennék ezeken a tárgyalásokon, és egyenesen tudnám közvetíteni a lakosok igényeit, 
természetesen a megfelel  formában. Volt erre már több példa, volt, amikor ebben a teremben 
hívtunk össze a lakossági fórumot. Ezek mind-mind épít  jelleg ek, f ként, hogyha abban a 
stílusban és hangnemben maradnak, amely mindenki számára elfogadható. És én azt gondolom, 
hogy tartok a diplomáciának azon a szintjén, hogy meg lehet bízni abban, hogy én így fogok 
tenni.  Úgyhogy ezt  szeretném,  ha  tolmácsolnák,  vagy  majd  én  is  személyesen  is  fogom felé  
tolmácsolni, hogy részt szeretnék venni ezeken a tárgyalásokon. 
A januárban rendezett lakossági fórumon, amelynek egyik f  témája volt ez, elhangzott 
Polgármester Úr részér l is, és én is ott felvetettem, hogy nem elég betonozni, nem elég 
térkövezni, nem elég utcákat lezárni, megnyitni, járdaszigeteket áthelyezni. A lakosság 
edukációja nagyon-nagyon fontos lenne. És azt gondolom, hogy eljutottunk arra a pillanatra, 
amikor erre is  kell  id t,  energiát  és valamennyi pénzt is  szánni,  ha szükséges.  Ez nem olyan 
sok, nem százmilliókban mérhet , de igenis a lakossággal egy közvetlen kapcsolat, hogy 
valamilyen szinten próbáljuk ket abba az irányba terelni, hogy nemcsak autóval és 
motorkerékpárral lehet ebben a városban közlekedni, vannak alternatív lehet ségek a 
közlekedésre. És én azt gondolom, hogy ha mint Dr. Vincze András a Környezetvédelmi 
Bizottság elnöke és én, mint a Gerillakertész Környezetvéd  Egyesület elnöke tudjuk az 
embereket szemétszedésekre mozgatni, a belvárosban különböz  akciókra mozgatni, akkor 
ebben is lehet szerepünk. És kérem, hogy az önkormányzat menjen el ebbe az irányba is. 
Köszönöm a szót. 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Köszönöm szépen. Az, hogy ki mit szeretne, az relatív. Én is nagyon szeretném, hogyha 
mondjuk a képvisel -testületi ülést megel  Békés Kalocsáért Egyesület frakcióülésére engem 
meghívnának, és örülnék neki, hogyha ott ki tudnám fejteni az álláspontomat. De egyébként 
pillanatnyilag a tárgyalások a polgármester és az Érsek Úr között zajlanak. Én annyit tudok 
ígérni a magam nevében, hogyha nekem szükségem van Képvisel  Úrnak a szaktudására, akkor 
természetesen fogom ezt jelezni. Vincze Andrásnak adom meg a szót. 
 
Dr. Vincze András alpolgármester: 
Köszönöm szépen a szót. Én személy szerint nagyon örülök annak, hogy kizökkentjük ezt a 
helyzetet ebb l a nyugvópontból, és remélem, hogy az önkormányzat képvisel -testülete is 
támogatni fogja ezeket a módosítási javaslatokat. Örülök annak, hogy megpróbálunk valamit 
tenni, még akkor is, ahol jó kifejezés volt, ez igazából a generál probléma szempontjából jelen 
pillanatban csak egy tüneti kezelés. De azt gondolom, hogy ezt meg kell tennünk, és valóban 
azért nem a világ 8. csodája ez, amit most mi itt fogunk csinálni a forgalmi irányokkal, de 
megpróbáljuk. És azt is fontosnak tartom, hogy nem szabad ebben senkinek hiúnak lennie, és 
nem szabad ebb l presztízskérdést csinálni. Megpróbáljuk, ha nem jön össze, akkor módosítjuk, 
akkor módosítani kell, alkalmazkodni kell a lakossági igényekhez, a forgalomáramláshoz és 
minden máshoz. Közben pedig igen, folynak a tárgyalások és folyik a tervezés. Ezzel 
kapcsolatban viszont én azt gondolom, hogy mindannyian emlékszünk rá, hogy az elmúlt 
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években hányfajta terv készült hány millió Forintért. Hány tervünk van már, 6-8? Körforgók, 
két körforgó, három körforgó, minden van. Tehát én önmérsékletre inteném azért a testületet, 
próbáljunk meg ésszel gondolkodni, próbáljunk a jelenlegi adatokból, forgalomszámlálási 
adatokból, egyéb m szaki megoldásokból. A Városüzemeltetési Osztály szerintem már kívülr l 
fújja ezt a problémát. Nagyon sokat tudnak segíteni, ne költsünk el ész nélkül újabb 
tervezésekre, újabb koncepciótervekre, sokszázezer vagy millió Forintot. Szerintem majdnem 
minden vonatkozásban van nagyon jó kiindulópont. Az északi elkerül  kapcsán is van egy 
társaság, aki ebben már mozgolódott, most nem akarom ket nevezni, mert nincs rá 
felhatalmazásom, de szerintem mindenki tudja, nyilvánosan közzé is tették. De az északi 
oldalon meg kell mindenképpen oldani a belvárosba történ  átkötést, áttörést valahogy. Arra is 
van nagyon sok adatunk, kiindulópontunk. Szerintem ezeknek az aktualizálásával kellene 
elkezdeni, és ebb l kellene kiindulni. És f ként úgy, hogy azért azt mindannyian látjuk, hogy 
nagyon sok elképzeléshez kell harmadik szerepl , tehát kell más tulajdonában lev  ingatlan. 
Legyen ez érsekség vagy legyen ez adott esetben magánszemély, kis terület, nagy terület, 
különböz . Tehát ne azt csináljuk, hogy lesznek megint nagy elképzelések, és utána az adott 
érintett ember egy szóval az egészet keresztülhúzza. Fordítva kellene ezt az egészet elkezdeni, 
és nem megint látványos színes tervekb l okoskodni, és utána az adott érintett ember, akinek a 
magánvagyonát érinti, azt mondja, hogy nem. Nem. Köszönöm szépen. 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Köszönöm. Én még inkább konkretizálom, semmiféle tervre nem szeretnénk többet költeni, 
mert van. Köszönjük szépen, mindenféle tervünk van. Csak a Vonalvezet  Kft-t l van hat 
verziónk, ezen kívül a civil építész csapattól is van több verzió, ezen kívül egyéb egyesületek 
és civil szervezetek is adtak le verziókat. Ezek jó kiindulási alapok, amire oda kell figyelni, és 
ami a legadekvátabban ezek közül a tervek közül a mi munkánkat segíti, és ezt javaslom a 
képvisel társainknak is, azok a forgalomszámlálási adatoknak a folyamatos monitoringozása. 
Hiszen abból látszik, hogy egyébként az elmúlt 14 évben, mióta tartanak ezek a kihívások, 
hogyan változott a kalocsaiak közúthasználata, milyen nyomvonalakat használnak, és ezt kell 
figyelembe venni majd az esetleges döntéseknél, hiszen nagyon ennél objektívabb adatunk 
nincs is. Nyilván azzal a kiegészítéssel, amit Alpolgármester Úr is mondott, hogy a Kossuth és 
a Szent István közötti tehermentes átjárást azt minél el bb szakszer en meg kell majd oldani. 
Turi Tibor képvisel  úrnak adom meg a szót. 
 
Turi Tibor képvisel : 
Köszönöm a  szót  Polgármester  Úr.  A magam részér l  én  is  nagyon örülök,  hogy elindultak  
ezek a folyamatok, és pozitív változások várhatóak a közlekedésben. De szeretném felhívni a 
figyelmet  arra,  hogy  ezt  jó,  hogyha  szakemberek  végzik,  tehát  ahogy  a  Polgármester  Úr  is  
mondta, legyen egy szakmai háttér, aminek alapján eldöntjük azt, eldönthetjük majd itt a 
testületen, hogy elfogadjuk-e azokat a javaslatokat vagy nem. Azért óvakodnék attól, hogy 
esetlegesen túlságosan sokan merüljünk bele a m szaki problémának a megoldásába, mert 
óhatatlanul sajnálatos módon a tegnapi bizottsági ülésen is tapasztaltam olyat, amikor 
homlokegyenest mást hallottam a bizottsági ülésen, mint amit a szakemberek mondogattak. És 
meglehet sen meggy nek t nt az illet nek a mondanivalója, és félek attól, hogy esetleg ezek 
a vélemények elvisznek másokat is rossz irányba, és nemcsak magára nézve az illet re lesz ez 
kellemetlen, hanem arra a szervezetre is, aki ezt az illet t delegálja adott esetben a küls  
bizottsági tagok közé. Tehát én azt mondom, hogy bízzuk szakemberekre, és amikor a 
szakembereknek megvan a konkrét javaslatuk, akkor azt eldönthetjük, hogy az számunkra 
elfogadható, jó vagy nem. Visszatérve még ezekre a folyamatokra, ami nagyon-nagyon fontos, 
hogy hát a puding próbája az evés, szokták mondani, úgy gondolom, hogy ez mind pozitív és 
jó gondolat, ami itt le van fektetve. Én bízom benne, hogy a lakók, amikor használni fogják 
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ezeket az útvonalakat, ebb l nagyon sok tapasztalatot tudunk majd lesz rni, és adott esetben, 
hogyha módosítani kell, akkor azt kés bb meg is fogjuk tenni, tehát mindig pozitív irányba 
tudunk majd lépni. Hosszú távon mindenféleképpen azt, amit a polgármester jelez, összekötni 
a Kossuth Lajos utcát a Szent István úttal, illetve valamilyen szinten majd hosszú távon 
megoldani azt, hogy tényleg a keleti és a nyugati városrész forgalma biztosított legyen. 
Köszönöm. 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Köszönöm szépen. Simon Zoltán képvisel  úr. 
 
Simon Zoltán képvisel : 
Köszönöm a szót Polgármester Úr. Elhangzott itt többekt l, hogy a legfontosabb cél a Szent 
István út és a Kossuth Lajos utca összekötése. Én úgy gondolom, hogy nem kell föltalálni a 
spanyolviaszt, már elindult ez a folyamat a mindannyiunk által ismert útvonalterven, ahol a 
legközelebbi, a legközvetlenebb összeköttetést jelentené az a terv, ami az illetékes 
minisztériummal már elindult folyamat. Én azt kérem Polgármester Úrtól, hogy ne tegyük ezt 
félre. Polgármester úr vegye fel a kapcsolatot az illetékes minisztériummal, és próbálja meg 
ösztökélni és el segíteni ezt a megoldási formulát. Ez egy jó megoldási formula, ami már 
elkészült, tervek, minden megvan, csak el kéne indítani az egész folyamatot. Ennyi. Én azt 
hiszem, hogy ez lenne a legtökéletesebb megoldás. Még annyit szeretnék elmondani, hogy 
Bolvári képvisel  úr fölvetette a lakosságnak a meggy zését, hogy üljön át mindenki kerékpárra 
és gyalog menjen. Ne haragudjon Képvisel  Úr, ez naivság. Ma ez nem így m ködik. Az 
emberek szeretnek kényelmesen közlekedni, biztonságosan közlekedni. Attól, hogy akárki 
javasolja, hogy mostantól ne autóval vigyék a gyereket, hanem kerékpárral, ez nem megy. Tehát 
mi erre szerintem ne apelláljunk. Itt arra kell gondolni, hogy az autóval való közlekedés egyre 
nagyobb és nagyobb. Látjuk, hogy 5 évvel, 10 évvel ezel tt mi volt, most pedig már Kalocsa 
belvárosának a közlekedése már egy nagyváros közlekedéséhez hasonlít dugókkal, 
parkolóhelyhiánnyal és sok egyébbel. Szerintem erre kell készülni, és ezt kell figyelembe venni, 
és nem azt, hogy majd mindenki fölül a kerékpárra és Kalocsán kerékpározni fognak az 
emberek. Ez nem realitás és nem életszer . A konkrét tervekkel kapcsolatban nekem az a 
véleményem, hogy a Pet fi Sándor utca Ifjúsági ház fel l történ  egyirányúsítása a Kossuth 
Lajos utca felé énnekem nem tudom, én úgy látom, hogy ez nem old meg semmit, a forgalom 
ugyanakkora lesz, csak ellentétes irányba fognak menni az autók. Hiszen valljuk be, hogy 
reggel is, meg délután is itt két nagy iskola és egy óvodának a forgalma bonyolódik arra. Ezentúl 
nem a Kossuth Lajos utcán fogják megközelíteni az autók ezeket az oktatási intézményeket, 
hanem a Pet fi Sándor utca fel l fogják megközelíteni. Viszont hátránya az lesz, hogy az 
elvezet  forgalom viszont irreálisan meg fogja emelni az Asztrik tér forgalmát, amit nem arra 
terveztek. Az Asztrik tér nem egy nagy forgalmat lebonyolító közterület, hanem egy tér. És a 
Kunszt utca, ami keskeny, ahol oda-vissza kerékpáros forgalom van engedélyezve, iszonyatos 
nagy lesz a Kunszt utcának is az elvezet  forgalma az érsekség fel l a szociális otthon felé. 
Énszerintem ez nem fog megoldani semmi problémát, s t, nekem az a magánvéleményem, 
hogy lehet, hogy ez még negatívabb lesz. A másik fontos javaslat, azzal viszont maximálisan 
egyetértek, és nagyon jó elképzelésnek és javaslatnak tartom a Gr sz József utca sarkáról a Stop 
táblát áthelyezni a Hunyadi utcára az ügyészséggel szemben. Ez egy kit  javaslat, rengeteget 
járunk arra, jómagam is, ott indokolatlanul bedugul a forgalom sokszor a f utca felé, és nem 
tudja levezetni a Hunyadi utca a f utcáról men  forgalmat. Így viszont, hogyha ott lesz a Stop 
tábla, azért is indokolt, mert szerintem a Hunyadi utcának az ilyen irányú forgalma elenyész . 
Tehát nagyon kevés autó jön arra. Ez a Gr sz utca – Hunyadi utca kanyar ez viszont, és azt is 
nagyon jónak tartom, hogy a kanyar íveket ki kell szélesíteni több helyen is, mert annyira szinte 
derékszög ek a kanyarok, hogy hát az autóknak ki kell centizni, ha szemb l is jön autó, nagyon-
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nagyon sz kek azok a kanyarok. Ezekkel együtt én el tudom fogadni ezeket a javaslatokat, mert 
bízom abban, hogy javítani fog Kalocsa közlekedésén. Köszönöm szépen. 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Köszönöm szépen. Három dologra szeretnék csak reagálni. Az els , hogy a minisztérium, az 
Építési Minisztériummal folyamatos a kapcsolattartás, más projektjeink is vannak náluk, és 
ebben az ügyben egyébként legutoljára február végén Miniszterhelyettes Úrral és éppen 
tegnapel tt, és erre Magóné Tóth Gyöngyi az él  tanú, Közigazgatási Államtitkár Asszonnyal 
sikerült négyszemközt és többszemközt is egyeztetni, például err l is. Tehát a minisztériumnál 
egyébként eddig a Kossuth Lajos utca kérdése off-topic volt, én kértem meg a Közigazgatási 
Államtitkár Asszonyt, hogy azért ezt vegyük el  még egyszer, és egyébként hétf n ismét 
megyek hozzájuk, tehát ez a része rendben van. A Pet fi Sándor utca megfordításáról 
hangsúlyozta is Képvisel  Úr, hogy ez a magánvéleménye. Én is nagyon sokáig 
magánvéleményként aggódtam, hogy ez jó-e, és egyetértek is egyébként ezekkel az 
aggályokkal, de ezek tulajdonképpen a mi laikus – és egy állásponton vagyunk –, ez a mi laikus 
véleményünk. Ezzel szemben az elmúlt 14 évben megváltozott forgalomhasználati adatokból 
és a forgalomszámlálási adatokból nagyon érdekes módon egyébként az jön ki, hogy ez az egész 
kérdéskör ez nem a Pet fi Sándor utcáról és az Asztrik térr l szól els dlegesen, hanem a 
Hunyadi János, Ady, József Attila, Pet fi Sándor utca, tehát magyarul a posta és a Pet fi Sándor 
utca közötti szakasznak a tehermentesítésér l. Hiszen tulajdonképpen ami 20 évvel ezel tt, és 
amikor még nem volt Sétáló utca és nem volt lezárva a f tér, és azon a szakaszon haladt a 
forgalom, ami egy kétsávos, széles, a kórháztól körben a f téren keresztül mondjuk a 
városházáig terjed  szakasz volt, amikor egy teljes nagy kört le lehetett írni az 51-es – Kossuth 
Lajos – Szent Istvánon, ez a forgalom ez most tulajdonképpen a Pet fi Sándor és a Hunyadi 
utca közötti, ahol a Wéber mintabolt van, arra a sz k utcára van ráterelve. És a 
forgalomszámlálási adatok a Pet fi Sándor utcának a megfordítását emiatt szorgalmazzák, hogy 
ez az úgynevezett leereszt  forgalom ez jobban tudjon áramolni. Remélem, hogy elég 
szakszer en elmondtam. Bolvári Ferdinánd képvisel  úr. 
 
Bolvári Ferdinánd képvisel : 
Köszönöm Polgármester Úr. A Környezetvédelmi Bizottság véleményét szeretném ismertetni. 
Megtárgyaltuk, úgy gondoljuk, hogy ez a változtatás, meg egyáltalán a város forgalma az a 
környezetvédelem hatáskörébe is tartozik. Örülünk neki, támogatjuk, és azt kérjük, hogy amik 
itt elhangoztak, hogy tapasztalatokat beépítve ne zárjuk ezzel, ne véglegesítsük, hanem az 
igények szerint még nyúljunk hozzá, amennyiben szükséges, úgyhogy ellenszavazat nélkül 
támogatjuk. Ugyanúgy a Környezetvédelmi Bizottság elnökeként mondom, lehet, hogy az 
edukációt majd a bizottságon belül kell elkezdenünk akkor Simon képvisel társammal, mert én 
maximálisan hiszek abban, hogy át lehet ültetni az embereket kerékpárra. 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Csak ki fog edukálni kit? A Simon Zoli téged gondolom,  a pedagógus. 
 
Bolvári Ferdinánd képvisel : 
Majd megpróbáljuk, aki er sebb. Én azt gondolom, hogy én inkább kerékpáron ülök, mint 
dugóban. És amikor az emberek erre rájönnek majd, én úgy gondolom, hogy van ebben reláció. 
És  nem  a  parkolók,  mint  ahogy  tegnap  azt  hiszem  beszéltünk  róla,  nem  a  parkolók  a  jöv ,  
hanem a zöldítés. De ezt majd magunk közt megbeszéljük. És Polgármester Úrnak címezném, 
Király Róbert képvisel társammal, mint a Békés Kalocsáért Egyesület két elnökségi tagjával 
röpke egyeztetés után arra jutottunk, hogy mi megtesszük az els  lépést, Polgármester Urat jöv  
héten kedden fél 8-ra meghívjuk, este 19:30-ra meghívjuk a Békés Kalocsáért Egyesület 
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tanácskozására, és bízunk benne, hogy ez a kezdeti lépés majd Önben is elindít gondolatokat, 
úgyhogy várjuk szeretettel. Ha most kedden nem jó, akkor ez a következ  keddre érvényes. 
Köszönöm a szót. 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Köszönöm a meghívást. Szeretném áttenni majd ezt a meghívást arra, amikor majd az újabb 
képvisel -testületi anyagot tárgyaljuk, mert én csak azt szeretném elkerülni, hogy a 
házbizottságon informális egyeztetések után van egy megállapodás, aztán utána hazamennek a 
békések, és még testületileg áttárgyalják, és egy új állásponttal jönnek vissza. Én ezt szerettem 
volna egyébként ezzel feloldani. Most itt már az asztal alatt rugdos Jegyz  Úr, de megadom a 
szót Simon Zoltán képvisel  úrnak. 
 
Simon Zoltán képvisel : 
Köszönöm szépen Polgármester Úr. Bolvári képvisel  úrra szeretnék reagálni. Maximálisan 
tiszteletben tartva a környezetvédelmi elképzeléseket, s a többi, s a többi, de Képvisel  Úr, ezt, 
amit Ön mond, ezt már nagyon sokan, nagyon sok városban fölvetették és megpróbálták, és 
nem igazán sikerült. Én nem hiszem, hogy pont Önnek, Bolvári képvisel  úr fog ez sikerülni, 
hogy holnaptól kezdve Kalocsa átáll kerékpárokra, és mindenki kerékpározgatni fog. Itt az 
életszer ség hiányzik. Életszer ség. Képvisel  Úr, most bocsásson meg, de azt kell mondanom, 
hogy az elmúlt évek tapasztalatai alapján Ön nem egyszer, nem kétszer nagyon szép 
elképzeléseket kicsit naivan hoz be és próbál közkinccsé tenni. Köszönöm szépen. 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Köszönöm szépen. Csak akkor szeretném megadni a szót Király Róbert képvisel  úrnak, 
hogyha nem a Simon kontra Bolvári edukációs kérdéshez szól. Köszönöm, igen. 
 
Király Róbert képvisel : 
Nem, köszönöm szépen a szót. Annyit csak röviden ahhoz hozzászólnék, hogy ennek apropóján 
a biciklimnek a keréknyomását most aktualizálom ma mindenféleképpen. Bizottsági véleményt 
szeretnék ismertetni. Tudni vélhet , hogy akkor kaptuk frissen, melegen az anyagot, ott elég 
hosszasan is tárgyaltunk err l, pro-kontra vélemények elhangzottak. Alapvet en aggályok csak 
avval voltak, hogy a bizottsági tagok nem tudták azért ezt rögtön ott magukévá tenni és 
mindenbe részletesen gyakorlatilag belemenni, ezért a bizottság a végs  szavazásnál 2 igen és 
3 tartózkodással így nem fogadta el ezt az el terjesztést, nem támogatta igazából. Köszönöm. 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Köszönöm szépen. Van-e más kérdés vagy észrevétel az el terjesztéssel kapcsolatosan? 
Amennyiben nincs, szavazás következik. Kérdezem a Tisztelt Képvisel -testület hogy ki az, 
aki támogatja a módosított határozati javaslatot, ami 9 pontból áll, amit megkaptak itt reggel? 
Szavazás következik. 
 
 
A képvisel -testület 12 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza: 
 
Kalocsa Város Önkormányzata 56/2025 számú határozat 
Pet fi Sándor utca (Kígyó u. – Kossuth L. u. közötti szakasz) forgalmi rendjének 
megváltoztatása 
 

Határozat 
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A Képvisel -testület 
 

1.) egytért  azzal,  hogy  a  Pet fi  Sándor  utca  (Kossuth  u.  –  Kígyó  utca  közötti  szakasza)  
közlekedési rendje a Kígyó utca irányából egyirányú forgalmi rend kialakításával az 
el terjesztésben bemutatott módon és tartalommal módosításra kerüljön az 1. számú 
melléklet szerint, 

 
2.) egyetért azzal, hogy a Gr sz József utca – Hunyadi János utca csomópontjában a 

közlekedési rend módosítása, azaz a Gr sz J. utca – Hunyadi J. utca f útvonallá (védett 
útvonal) történ  kijelölése a 2. számú mellékletben bemutatott módon és tartalommal 
megvalósuljon, 
 

3.) egyetért azzal, hogy a Gr sz József utca – Hunyadi János utca csomópontjában, 
amennyiben az érvényben lév  Magyar Útügyi M szaki el írások lehet vé teszik, akkor 
a kanyarodó ívek burkolatszélesítésével ívkorrekció valósuljon meg, kizárólag Kalocsa 
Város Önkormányzatának tulajdonában és kezelésében lév  ingatlanok igénybe vétele 
mellett, 
 

4.) egyetért azzal, hogy a Hunyadi utca – Ady utca – József A. utca csomópontjában, 
amennyiben az érvényben lév  Magyar Útügyi M szaki el írások lehet vé teszik, akkor 
a kanyarodó ívek burkolatszélesítésével ívkorrekció valósuljon meg, kizárólag Kalocsa 
Város Önkormányzatának tulajdonában és kezelésében lév  ingatlanok igénybe vétele 
mellett, 
 

5.) tudomásul veszi, hogy a csomóponti beavatkozások eredményeként gyalogátkel helyek 
áthelyezése válhat szükségessé gyalogos útkapcsolatok és közvilágítás kiépítése 
mellett, 
 

6.) egyetért azzal, hogy az 1-5. pontban részletezett módosítások egyeztetése a Kalocsai 
Rend rkapitánysággal és szükség esetén az illetékes hatósági szervekkel lefolytatásra 
kerüljön, majd mindegyik fél egyetértése, jóváhagyása esetén a fizikai megvalósítás 
megtörténjen, 
 

7.) egyetért azzal, hogy a szükséges el készítések, egyeztetések lefolytatását, engedélyek 
megszerzését követ en lehet ség szerint az 1-5. pontban szerepl  közlekedésforgalmi 
beavatkozások 2025. szeptember 1-ig megvalósuljanak és hatályba lépjenek, 
 

8.) egyetért azzal, hogy az 1-5. pontban szerepl  feladatok végrehajtásához szükséges 
pénzügyi fedezetet a 2025. évi költségvetési rendelet 1. számú melléklet 15. számú 
táblázat 10. sor Közutak, hidak üzemeltetése, fenntartás elnevezés  költségvetési 
el irányzat terhére biztosítja, 
 

9.) megbízza a polgármestert az 1-8. pontban meghatározottak lebonyolításával, a 
szükséges kötelezettségek vállalásával. 

 
 

Határid : 2025. szeptember 1. 
Felel s: Dr. Bagó Zoltán 
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Értesülnek: a képvisel -testület bizottságai 
 Önkormányzati Hivatal Jegyz i Osztály 

És általuk az érintettek.  
 __________________________________________________________________________________ 
 

6. Lakás átmin sítése 
El adó: Dr. Bagó Zoltán polgármester 

 
(Az el terjesztés írásban mellékelve.) 

 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Kérdezem a Tisztelt Képvisel -testületet, van-e ezzel kapcsolatosan kérdés vagy észrevétel? 
Király Róbert képvisel  úr. 
 
Király Róbert képvisel : 
Bizottsági véleményt szeretnék ismertetni. A Gazdasági és Fejlesztési Bizottság tárgyalta ezt a 
napirendi pontot, és 5 igennel támogatta is. Köszönöm szépen. 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Köszönöm szépen. Dr. Magóné Tóth Gyöngyi. 
 
Dr. Magóné Tóth Gyöngyi képvisel : 
A Szociális Bizottság is tárgyalta, és teljes egyetértésben elfogadásra javasolja. 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Köszönöm szépen. Turi Tibor. 
 
Turi Tibor képvisel : 
Köszönöm a szót. Az Ügyrendi Bizottság is tárgyalta, és egyöntet en elfogadásra javasolja. 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Köszönöm szépen. Más bizottsági vélemény van-e? Képvisel i kérdés van-e? Képvisel i 
észrevétel van-e? Amennyiben nincs, tudunk szavazni, ki az, aki támogatja az el terjesztést? 
 
A képvisel -testület 12 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza: 
 
Kalocsa Város Önkormányzata 57/2025 számú határozat 
Lakás átmin sítése 
 

Határozat 
 
Kalocsa Város Önkormányzatának Képvisel -testülete  
 

1.) a Kalocsai ingatlan-nyilvántartásban 3506/25/A/49 hrsz. alatt felvett, természetben 
6300 Kalocsa, Csalogány u. 12. 3/13 számú lakás bérbeadási jellegét határozatlan id re 
szolgálati alapon költségelv  feltételekkel történ  bérbeadásra módosítja. 

2.) felkéri a Kalocsai Vagyonhasznosítási és Könyvvezet  Kft. ügyvezet jét, hogy a lakás 
átmin sítésével szükséges átvezetéseket tegye meg. 
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Értesülnek: a képvisel -testület bizottságai 
 Önkormányzati Hivatal Jegyz i Osztály 

És általuk az érintettek.  
 
 __________________________________________________________________________________ 
 

7. Pályázat kiírása Kalocsa város területén a települési folyékony hulladék 
összegy jtésére, elszállítására és ártalommentes elhelyezésére 
El adó: Dr. Bagó Zoltán polgármester 

 
(Az el terjesztés írásban mellékelve.) 

 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Bizottsági vélemény van-e? Bolvári Ferdinánd. 
 
Bolvári Ferdinánd képvisel : 
Köszönöm a szót Polgármester Úr. A Környezetvédelmi Bizottság tárgyalta, és támogatja 
természetesen a korrekt, szakszer  kiírást. Ugyanakkor azért szkeptikusak vagyunk, az eddigi 
vállalkozó nem véletlen mondta vissza. Hála Istennek Kalocsán és feltételezem a többi 
városban is a házaknál elhelyezett szennyvíznek a mértéke er sen csökken. Erre presszionálva 
is vannak a lakosok, nagyon kevés az, ami már elszállítandó, így gyakorlatilag nem éri meg a 
vállalkozónak feltételezem, aki felmondta a szerz dést. Úgyhogy bízunk benne, hogy azért 
majd találunk. De az lenne a kérdésem, mi van, ha nem? Hátha erre Jegyz  Úr tud válaszolni. 
Mi van, ha nem pályázik rá senki? 
 
Dr. Kiss Csaba jegyz : 
Hát akkor bajban vagyunk. Valaki vállalkozót mindenképpen kell találnunk. Itt az a probléma, 
hogy ha valakit is találunk, az lehet, hogy nem Kalocsa vagy Kalocsa környéki vállalkozó lesz, 
és azért megemeli ez az árakat. És megvan, hogy mennyi, és így is az önkormányzattól 
költségvetési támogatást kapott ez a vállalkozó, mert azon az áron sajnos már a lakosság nem 
vásárolta volna meg azt a szolgáltatást, és ezért költségvetési támogatásból lett kiegészítve ez 
az összeg. Én bízok benne, hogy lesz valaki, ugyanis ez kötelez  önkormányzati feladat, tehát 
meg kell oldani. Korábban volt ilyen, hogy adott esetben még saját céggel, de nem hiszem, 
hogy a Vagyon Kft-t ezzel kéne terhelni, de kénytelenek leszünk valahogy megoldani 
mindenképpen. 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Köszönöm szépen. Van-e további képvisel i kérdés, képvisel i észrevétel? Amennyiben nincs, 
akkor tudunk szavazni. Szavazás következik, ki az, aki támogatja az el terjesztést? 
 
A képvisel -testület 12 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza: 
 
Kalocsa Város Önkormányzata 58/2025 számú határozat 
Pályázat kiírása Kalocsa város területén a települési folyékony hulladék összegy jtésére, 
elszállítására és ártalommentes elhelyezésére 
 

Határozat 
 
A Képvisel -testület egyetért azzal, hogy: 
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1.) Kalocsa Város Önkormányzata Kalocsa város területén a települési folyékony hulladék 
összegy jtésére, elszállítására és ártalommentes elhelyezésére irányuló feladatok 
közszolgáltatásban történ  elvégzése céljából 2025.06.01. - 2030.05.31. közötti 
id szakra a jelen el terjesztés mellékletét képez  pályázati dokumentáció alapján 
pályázatot írjon ki. 
 

2.) Megbízza a polgármestert az 1-2 pontban meghatározottak lebonyolításával. 
 
 
Felel s: Polgármester 
Határid : 2025. május 31. 
 
 

Értesülnek: a képvisel -testület bizottságai 
 Önkormányzati Hivatal Jegyz i Osztály 

És általuk az érintettek.  
 __________________________________________________________________________________ 
 
A polgármester szünetet rendel el. 
 __________________________________________________________________________________ 
 
A polgármester a 8., 9., 10. napirend tárgyalására zárt ülést rendel el. 
A zárt ülés anyaga külön jegyz könyvben szerepel. 
 __________________________________________________________________________________ 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Tisztelettel köszöntöm a képvisel -testületet, a jelenlév ket, illetve akik az interneten keresztül 
figyelnek minket. A zárt ülésen a képvisel -testület három témában döntött. Döntöttünk arról, 
hogy milyen ingatlanokat szeretnénk értékesítésre, illetve hasznosításra kijelölni, és e 
vonatkozásban milyen egyéb feladatok állnak el ttünk. Döntöttünk arról, hogy a 
Kábítószerügyi Egyeztet  Fórum elnökének kit választunk meg, és döntöttünk az ügyvezet i 
béreknek az esetleges változtatásáról, illetve úgy döntött a képvisel -testület, hogy nem 
változtatta meg az ügyvezet i béreket. 
 
Kalocsa Város Önkormányzata 59/2025 számú határozat 
Ingatlanok kijelölése értékesítésre 
 

Határozat 
 
1. Kalocsa Város Önkormányzata 
 
értékesítésre jelöli ki az alábbi ingatlanokat: 
 

Kalocsa, Alkotás útja 2. 4/15. szám alatti, 1460/A/15 hrsz-ú lakás 
Kalocsa, Csajda utca 4. 4/12. szám alatti 1478/1/A/13 hrsz-ú lakás 
Kalocsa, Hunyadi János u. 36/A. fsz. 2. szám alatti 417/A/2 hrsz-ú lakás 
Kalocsa, Szent István király út 10. szám alatti 358 hrsz-ú lakás 
Kalocsa, Szent István király út 32 A 1.a – hrsz: 344/1/A/11 hrsz-ú lakás 
Kalocsa, Szent István király út 32 A/12 344/1/A/12 hrsz-ú lakás 
Kalocsa, Veres Péter u. 60. szám alatti 4448 hrsz-ú kivett lakóház, udvar 
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Kalocsa, Negyveni út 22. szám alatti 2109/1 hrsz-ú kivett beépítetlen terület 
Kalocsa, Negyveni út 22. szám alatti 2109/2 hrsz-ú kivett lakóház, udvar 
Kalocsa, Hársfa u. 6-8. szám alatti 2661 hrsz-ú kivett m hely és raktár 
Kalocsa, Alkony utca 8. szám alatti 2926 hrsz-ú kivett óvoda 
Kalocsa, Viola utca 16. szám alatti 2556 hrsz-ú kivett óvoda 
Zamárdi, Rózsa u. 27. szám alatti 319 hrsz-ú kivett üdül épület, udvar 
Kalocsa, Búzapiac tér 4. fsz. 5. szám alatti 68/1/A/5 hrsz-ú lakás 

 
2. felkéri Borbola Pétert – a Pénzügyi, Vagyonellen rzési és Közbeszerzési Bizottság elnökét 

–, Király Róbertet – a Gazdasági és Fejlesztési Bizottság elnökét – és Farkas Sándort – a 
Pénzügyi, Vagyonellen rzési és Közbeszerzési Bizottság tagját, hogy 2025. április 30-ig 
tekintsék meg az 1. pontban felsorolt ingatlanokat, ezt követ en írásban tegyenek javaslatot 
a Képvisel -testületnek, 

 
3. felkéri a jegyz t, hogy az ingatlanok hasznosítását készítse el , az ehhez szükséges 

eljárásokat folytassa le, 
 
4. felkéri a polgármestert és a Kulturális és Oktatási Bizottság elnökét, hogy a Bajai 

Tankerületi Központtal, a Bajai Szakképzési Centrummal és egyéb érintett oktatási 
intézményekkel folytassa le a szükséges egyeztetéseket a Zamárdi, Rózsa u. 27. szám alatti 
üdül ben lehetséges esetleges táboroztatás ügyében. 

 
 

Értesülnek: a képvisel -testület bizottságai 
 Önkormányzati Hivatal Jegyz i Osztály 

És általuk az érintettek.  
 
 
Kalocsa Város Önkormányzata 60/2025 számú határozat 
Kábítószerügyi Egyeztet  Fórum elnökének választása 
 

Határozat 
 
Kalocsa Város Önkormányzatának Képvisel -testülete  
 
A helyi drogstratégia megvalósítása érdekében, az önkormányzat képviseletében a 
Kábítószerügyi Egyeztet  Fórumba elnöknek választja Rudasné Czár Zsuzsannát. 
 
 

Értesülnek: a képvisel -testület bizottságai 
 Önkormányzati Hivatal Jegyz i Osztály 

És általuk az érintettek.  
 
 
Kalocsa Város Önkormányzata 61/2025 számú határozat 
Ügyvezet i bérek változása 
 

Határozat 
 
Kalocsa Város Önkormányzatának Képvisel -testülete  
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nem fogadja el a határozati javaslatot Dr. Bálint József Miklós, a Kalocsai 
Vagyonhasznosítási és Könyvvezet  Nonprofit Kft. ügyvezet je díjazásának 
megállapításáról. 

 
 

Értesülnek: a képvisel -testület bizottságai 
 Önkormányzati Hivatal Jegyz i Osztály 

És általuk az érintettek.  
 
 
Kalocsa Város Önkormányzata 62/2025 számú határozat 
Ügyvezet i bérek változása 
 

Határozat 
 
Kalocsa Város Önkormányzatának Képvisel -testülete  
 

nem fogadja el a határozati javaslatot Madura Tünde, a Kalocsai Innovációs és 
Közm vel dési Központ Nonprofit Kft. ügyvezet je díjazásának megállapításáról. 

 
 

Értesülnek: a képvisel -testület bizottságai 
 Önkormányzati Hivatal Jegyz i Osztály 

És általuk az érintettek.  
 

 __________________________________________________________________________________ 
 

8. Egyebek 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Egyebek napirendi pontra rá tudunk térni és azon belül is a polgármesteri beszámolóra, ami 
rettenetesen rövid lesz. Versenyképes Járások pályázati rendszerbe sikeresen beadtuk mind a 
két pályázatunkat, és ennek a következ  köre, amikor az egyeztetés már egy magasabb szintre 
lép, az április 24-én lesz, ahol a kormányhivatallal és a f ispánnal kell majd leegyeztetni az 
eljárásrend további részeit. Uszoda vonatkozásában holnap megyek, nem holnap, hétf n 
megyek az illetékes minisztériumba tárgyalni. Az Élhet  településes pályázatunkban 
folyamatban van a terveknek a készítése. Illetve a Nebuló iskolának a támogatási szerz dését, 
amiben elnyerte ezt a 950 millió forintos pályázatot, április 23-án megyek aláírni. Kérem a 
polgármesteri tájékoztatónak a tudomásul vételét, hogy megtörtént.  
 
A képvisel -testület 12 igen szavazattal tudomásul veszi a polgármesteri tájékoztatót. 
 
 
 __________________________________________________________________________________ 
 
A polgármester több napirend, felvetés nem lévén 11:06-kor bezárja az ülést. 
 
 
 




